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معاون علمی و فناوری رییس جمهوری با اشاره به 
ابلاغ آیین نامه مربوط به جذب نخبگان کشور در 
سازمان های دولتی در دولت سیزدهم، از اجرای آن، 

حداکثر طی ۳ ماه آینده خبر داد.
دکتر سورنا ستاری گفت: در حال حاضر از ظرفیت نخبگان 
کشور در شرکت های دانش بنیان یا دانشگاه ها به عنوان هیات 
علمی استفاده می شــود، اما اخیرا مسیر دیگری توسط دولت 
سیزدهم برای استفاده از ظرفیت نخبگانی کشور باز شده و آن 
جذب در سازمان های دولتی است.وی بیان کرد: آیین نامه جذب 
نخبگان در سازمان های دولتی از سوی دولت ابلاغ شده و ۲ تا 
۳ ماه آینده این آیین نامه اجرایی می شــود. این اقدام مسیری 
جدید برای استفاده از ظرفیت افرادی است که در سیستم بنیاد 

ملی نخبگان هستند.
دکتر سورنا ستاری درخصوص استفاده از نخبگان کشور در 
شرکت های دانش بنیان افزود: بسیاری از استارتاپ های فعال 
توســط نخبگان در کشور راه اندازی شــده اند، به طوری که 
بیش از ۳۰۰ استارتاپ فقط توسط نخبگانی که در اجرای طرح 

همکاری با متخصصان و کارآفرینان ایرانی که از خارج از کشور 
به ایران بازگشته اند، تاسیس شده است و در قالب شرکت های 

دانش بنیان فعالیت می کنند.
رییس بنیاد ملی نخبگان کشــور بیان کرد: علاوه بر این از 
نیرو های نخبه در شــرکت های دانش بنیان نیز استفاده شده 
است؛ چرا که همه نخبگان قابلیت تاسیس شرکت را ندارند، 
عده ای از نخبگان در داخل این شرکت ها کار می کنند و عده ای 

دیگر نیز جذب هیات علمی دانشگاه ها شده اند.
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری یادآور شــد: در حال 
حاضر ۶ هزار و ۵۰۰ شــرکت دانش بنیــان و بیش از هزار و 
۵۰۰ شــرکت خلاق و ۱۰ هزار اســتارتاپ در کشــور فعال 
هستند که اغلب آن ها توســط افراد نخبه دانشجویی و فارغ 
التحصیلان دانشگاهی راه اندازی و موجب توسعه زیست بوم 
نوآوری و فناوری کشور شده اند.توجه ویژه مقام معظم رهبری 
در ســال های اخیر بر بومی سازی دانش و استفاده از پتانسیل 
نخبگان و اســتعدادهای برتر در حوزه های گوناگون علمی، 
باعث شده است تا مفاد اصلی بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، 

بیشتر خطاب به جوانان و نخبگان انقلابی به نگارش درآید. در 
واقع نگاه رهبری نگاهی عمیق و مبتنی بر سرمایه های انسانی 
است تا نگاه سخت افزاری و ایشان در پیام خود فرموده اند که 
جوانان بزرگ ترین ثروت انقلاب هستند؛ موضوعی که توجه 
بیشتر مسئولان برای استفاده از ظرفیت نخبگانی را در پیشبرد 
اهداف کشور می طلبد. امیدافزایی، ترسیم نقشه راه برای آینده 
کشور، توجه به رشد و پیشرفت، توجه به ظرفیت  های طبیعی 
و انسانی، ارتقای روش های مدیریتی کشور و تکیه به نیروی 
جوان و متخصص داخلی، از دیگر محور های اصلی بیانیه گام 

دوم انقلاب و مورد تاکید رهبری است. 
با توجه به نقشــه راه علمی کشور در بیانیه گام دوم انقلاب، 
اســتفاده از تمام ظرفیت نخبگانی می تواند کشور را به سمت 
اهداف متعالی توسعه ای کشور سوق دهد. در این راستا، معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری نیز به نوبه خود برای استفاده از 
این ظرفیت در مسیری که دولت سیزدهم تعیین کرده، اقداماتی 
را صورت داده است که از جمله آن تلاش برای جذب نخبگان 

در سازمان های دولتی است.

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری اعلام کرد:

جذب نخبگان کشور در سازمان های دولتی 
مرکز ملی فضای مجازی:

 دبیر شورای عالی فضای مجازی 
در شبکه  های اجتماعی خارجی حضور ندارد

مرکز ملی فضای مجازی حضور دبیر شــورای عالی فضای مجازی را در 
شبکه های اجتماعی خارجی تکذیب کرد. 

به گزارش از مرکز ملی فضای مجازی، این مرکز حضور رییس مرکز ملی فضای مجازی 
در شبکه های اجتماعی را تکذیب کرد.در این تکذیبیه آمده است، با توجه به فعالیت صفحه ای 
منتســب به دبیر شــورای عالی فضای مجازی در شبکه اجتماعی توئیتر، »سیدابوالحسن 
فیروزآبادی« در هیچ شبکه اجتماعی خارجی صفحه رسمی ندارد و هرگونه محتوا و مطلب به 
نقل از وی از طریق روابط عمومی مرکز ملی فضای مجازی یا وب سایت رسمی وی به آدرس 

drfirouzabadi.ir  به سمع و نظر مخاطبان می رسد.

معاونت پژوهش بنیاد ملی بازی های رایانه ای بررسی کرد:
حضور بازی های دیجیتال در دنیای مجازی 

»متاورس« 
گزارش »نمای دور: متاورس« با معرفی دنیای دیجیتالی مجازی متاورس و 

تاثیر آن بر بازی های دیجیتال بررسی شد. 
متاورس که این روزها به فرهنگ لغات فناورانه وارد شده و روزانه اخبار جالب توجهی درباره آن 
منتشـر می شود، دنیایی است که کاربران در آن به شکل آواتار در محیطی سه بعدی و فضای 
ابری با یکدیگر در تعاملند. متاورس یک دنیای دیجیتالی مجازی اسـت که جنبه های واقعی 
خاص خود را دارد. هویت فردی، توکن های دیجیتال، ارزهای رمزنگاری شده و حضور فزاینده 

محصـولات، از ویژگی های این دنیای دیجیتالی هستند.
در این راستا و به نقل از بنیاد ملی بازی های رایانه ای، جدیدترین گزارش معاونت پژوهش 
بنیاد ملی بازی های رایانه ای که به موضوع مهم این روزهای دنیای فناوری یعنی »متاورس« 
می پردازد، منتشر شد. در این گزارش که با عنوان »نمای دور: متاورس« منتشر شده، این دنیای 
دیجیتالی مجازی، معرفی و به طور ویژه، حضور و تاثیر آن بر بازی های دیجیتال بررسی شده 
است، چرا که با توجه به پیش بینی های کارشناسان و متخصصان، بی تردید آینده بازی های 

دیجیتال، به ویژه بازی های آنلاین در عصر واقعیت مجازی، با حوزه متاورس گره می خورد.
هر روز بیش از گذشته شاهد تحقق و پیشرفت مفهوم متاورس هستیم، دنیای نوینی که از 

محدوده اینترنت کنونی فراتر رفته و فضای منحصربه فردی را ایجاد کرده است.
از آنجا که تاثیرات متاورس بر آینده دنیای فناوری غیر قابل انکار اسـت، در جدیدترین گزارش 
معاونت پژوهش بنیاد ملی بازی های رایانه ای سـعی شده به متاورس و تاریخچه آن، چیستی، 
اقتصاد، نقش های دولتی و شرکتی، چالش ها و در نهایت متاورس و بازی های دیجیتال پرداخته 
شود. متن کامل این گزارش پژوهشی درباره دنیای دیجیتالی متاورس از این لینک قابل دریافت 

است.

نشت بی سابقه اطلاعات همه محصولات سری 
گلکسی سامسونگ 

شرکت سامسونگ با یک رسوایی بی سابقه دست و پنجه نرم می کند و 
کدهای منبع گوشی ها و تبلت های گلکسی این شرکت به سرقت رفته است. 
سامســونگ تأیید کرده که قربانی یک حمله سایبری شده است. یک گروه هکری به نام 
Lapsus$ نزدیک به ۱۹۰ گیگابایت اطلاعات محرمانه این شرکت را سرقت کرده که حاوی 

کدهای منبع مربوط به تمامی تولیدات سامسونگ از سری گلکسی است.
سامسونگ مدعی است این رویداد هکری تجارت و کسب و کار آن با مشتریان مختلف را 
تحت تأثیر قرار نمی دهد. داده های مسروقه حاوی اطلاعات شخصی مشتریان سامسونگ یا 

کارکنان آن نیست.
از جمله اطلاعاتی که بدین شــیوه سرقت شده می توان به کدهای منبع نرم افزار امنیتی و 
مدیریتی Knox اشاره کرد که بر روی انواع گوشی ها و تبلت های سری گلکسی مورد استفاده 
قرار می گیرد. همچنین برخی اطلاعات امنیتی سیستم عامل و برخی نرم افزارهای تولیدی 

سامسونگ نیز به همین شیوه افشا شده است.
این گروه هکری مدعی است اطلاعات و کدهای منبع محرمانه شرکت کوالکوم و برخی 
داده های خدمات آنلاین سامســونگ را نیز در اختیار دارد که از جمله آنها می توان به روش 
تأیید هویت، رابط های کاربری، مشخصات خدمات و غیره اشاره کرد. سامسونگ در واکنش 
اعلام کرده اقداماتی را برای جلوگیری از تکرار چنین حوادثی انجام داده و به خدمات رسانی به 

مشتریان خود بدون اختلال ادامه خواهد داد.

اطلاعات کارمندان انویدیا فاش شد
انویدیا به مقامات اعلام کرده هکرها اطلاعات لاگین)ورود به حساب کاربری( 

کارمندانش را سرقت و آن را در فضای آنلاین فاش کرده اند.
این شــرکت روز گذشته تایید کرد که با حمله سایبری روبرو شده اما هیچ نشانی از ارتباط 
با اوکراین و روســیه وجود نداشت. در همین راستا انویدیا کارشناسان شرکت امنیت سایبری 

Mandiant را استخدام کرده تا درباره هک تحقیق کنند.
تراشه ساز آمریکایی در بیانیه ای اعلام کرد: در ۲۳ فوریه ۲۰۲۲ میلادی انویدیا از یک حمله 
سایبری مطلع شد که روی منابع فناوری اطلاعات آن تاثیرگذاشت. مدت کوتاهی پس از این 
رویداد ما اقدامات محافظتی سختگیرانه ای درباره شبکه هایمان انجام دادیم، با کارشناسان 
سایبری همکاری کردیم و به مقامات اطلاع دادیم. هم اکنون شواهدی درباره استفاده از بدافزار 
در محیط انویدیا یا ارتباط آن به درگیری روســیه و اوکراین وجود ندارد. اما به هرحال از یک 
عامل تهدید آمیز مطلع شدیم که اطلاعات کارمندان و برخی از داده های متعلق به شرکت را از 

سیستم های ما در فضای آنلاین فاش کرده است.

 همکاری سونی و هوندا 
برای تولید انبوه خودروهای برقی 

سونی به دنبال همکاری با شرکت هوندا برای تولید انبوه خودروهای برقی با 
کارکردها و امکانات متنوع است.

سونی قصد دارد تخصص خود در زمینه تولید انواع حسگر دوربین را در صنعت تولید وسایل 
نقلیه خودران به کار بگیرد.

سونی در سال های اخیر گام های کوچکی را در دنیای اتومبیل رانی برداشته و اکنون به یک نام 
شناخته شده یعنی هوندا روی آورده تا به آن کمک کند در این حوزه جایگاه مناسبی پیدا کند. 
دو طرف قصد دارند خودروهای الکتریکی تازه ای بسازند و فروش آنها در اواسط دهه جاری 
آغاز کنند.سونی در سال ۲۰۲۰ در تولید یک خودروی مفهومی مجهز به انواع دوربین و سنسور 
مشارکت کرد و امسال با مشارکت هوندا تفاهم نامه ای را امضا کرده و متعهد به ایجاد یک 
شرکت تخصصی در زمینه تولید وسایل نقلیه الکتریکی با باتری و با ارزش افزوده بالا و ارائه 

خدمات حمل و نقل شده است.
دو طرف قصد دارند این شــرکت را که هنوز نامی از آن برده نشده، در سال جاری میلادی 
تأسیس کنند، و برای انجام این کار، تخصص های خود را با هم ترکیب می کنند. این برای سونی 
به معنای به کارگیری دانش آن در حوزه فناوری های تصویربرداری، سنجش، شبکه سازی و 
سرگرمی است، در حالی که هوندا تولید خودرو و توسعه خدمات حرکتی را انجام خواهد داد. 

فروش اولین محصول مشترک دو طرف برای سال ۲۰۲۵ در نظر گرفته شده است.

معاون سرآمدان و نخبگان بنیاد ملی نخبگان، از انعقاد تفاهم نامه 
همکاری مابین این بنیاد و وزارت کشــور به منظور همکاری و 
هم افزایی در اجرایی سازی مفاد اسناد بالادستی و مشارکت در 

اجرای مأموریت ها و وظایف مشترک خبر داد. 
عباس ابراهیمی درباره تفاهم نامه همکاری میان بنیاد ملی نخبگان و وزارت 
کشور، اظهار داشت: این تفاهم نامه، با هدف همکاری، هم افزایی و برنامه ریزی 
برای توسعه تعاملات فی مابین به منظور حمایت از مستعدان برتر و گسترش و 
تعمیق نقش آنها در فرآیند مساله شناســی و حل چالش های وزارت کشور در 
گستره کشور و زمینه سازی برای توسعه اثربخشی و اثرگذاری نخبگان به امضا 

رسید.
وی درخصــوص زمینه هــای همکاری بنیاد با وزارت کشــور در راســتای 
اجرایی ســازی تفاهم نامه مذکور عنوان کرد: همکاری برای اجرای »آیین نامه 
جذب و نگهداری سرمایه انسانی استعداد برتر و نخبه در دستگاه های اجرایی در 
وزارت کشور«، »همکاری در ایجاد سازوکار لازم برای معرفی مستعدان برتر و 
نخبگان بر اساس نیاز وزارت کشور«، »تلاش برای تشکیل هسته های نخبگانی 
مساله محور به منظور حل نیازهای فناورانه وزارت کشور«، »ایجاد سازوکار لازم 
برای همکاری بنیادهای نخبگان استانی و استانداری ها به منظور شناسایی و حل 
مسائل استانی و منطقه ای از طریق برگزاری جلسات هم اندیشی و کرسی های 
آزاداندشی با مشارکت موثر نخبگان بومی« و »زمینه سازی برای حضور بیشتر 

و توســعه اثرگذاری نخبگان در حل مسائل و آسیب های اجتماعی با تاکید بر 
مسئولیت اجتماعی نخبگان در این عرصه« از جمله تعهدات بنیاد در این تفاهم 

نامه است.
ابراهیمی افزود: »تلاش برای گسترش حضور و نقش آفرینی فعال سرآمدان و 
نخبگان در گردهمایی ها، همایش ها و جشنواره های وزارت«، »تسهیل گری در 
خصوص اعطای تسهیلات خوداشتغالی و راه اندازی کسب و کارهای دانش  بنیان 
به برگزیدگان طرح  هایی نظیر توسعه کسب و کارهای دانش بنیان )طرح شهید 
رضوی( و »تسهیلات جذب در نهادهای فناورانه )طرح شهید تهرانی مقدم(« و 
»توسعه پژوهش های علمی اولویت دار و تقاضامحور با همکاری دانش آموختگان 
برتر دوره دکتری تخصصی )در قالب توسعه دوره های پسادکتری )طرح شهید 
دکتر چمران(« از دیگر مواردی اســت که بنیاد ملی نخبگان در جهت اجرایی 

سازی تفاهم نامه در برنامه کاری خود دارد.
معاون سرآمدان و نخبگان بنیاد ملی نخبگان در ادامه با اشاره به تشکیل کارگروه 
مشترک متشکل از نمایندگان طرفین به منظور اجرای مفاد این تفاهم نامه، از 

برگزاری اولین جلسه آن حداکثر یک ماه پس از انعقاد تفاهم نامه خبر داد.
وی با بیان اینکه همکاری برای اجرای »آیین نامه جذب و نگهداری سرمایه 
انســانی اســتعداد برتر و نخبه در دســتگاه های اجرایی« در وزارت، از جمله 
مهمترین مفاد این تفاهم نامه و تعهدات وزارت اســت، تصریح کرد: بر اساس 
تفاهم نامه فی مابین، ایجاد ســازوکار لازم و ابلاغ به معاونت ها، استانداری ها و 

سایر نهادهای تابعه برای بهره گیری از مشاوره های تخصصی استعدادهای برتر 
و نخبگان در فرآیند تصمیم ســازی و حل چالش ها و مسائل مبتلابه به ویژه 
استفاده از مستعدین و نخبگان بومی توسط استانداری ها و فرمانداری های کشور 
و حمایت از طرح های پژوهشی و فناورانه مستعدین  برتر و نخبگان در راستای 
رفع چالش های و نیازهای وزارت، از جمله مواردی است که همکاران در وزارت 

کشور همکاری در اجرای آن را به عهده گرفته اند.
ابراهیمی درباره ایجاد سازوکار لازم برای همکاری و اخذ تایید بنیاد در فرآیند 
صدور پروانه تاسیس سمن های ملی و استانی متقاضی فعالیت در حوزه مستعدان 
و نخبگان توسط وزارت کشور گفت: همکاری برای تسهیل ارائه خدمات کنسولی 
برای نخبگان خارجی به منظور بهره گیری از ظرفیت آنها، اجرای سازوکارهای 

حمایتی و تشویقی به منظور ایجاد فرصت فعالیت و تسهیل حضور مستعدین 
و نخبگان در مناطق مختلف کشور با تاکید بر مناطق کم برخوردار و همچنین 
همکاری در تولید برنامه های دیداری و شنیداری برای الگوسازی از سرآمدان 
و نخبگان به منظور پیشبرد اهداف و برنامه های سازمان امور اجتماعی وزارت 

کشور، از دیگر تعهدات وزارت در این تفاهم است.
معاون ســرآمدان و نخبگان بنیاد ملی نخبگان اجــرای تعهدات برنامه ای 
وزارت، مرتبط با بند »ث« ماده ۶۴ قانون برنامه ششم توسعه کشور؛ »کمک 
به ایجاد نمایشگاه دایمی از دستاوردهای نخبگانی مستعدین برتر و نخبگان در 
استانداری ها«، »استفاده از ظرفیت استانداران به عنوان رییس شورای آموزش 
و پرورش اســتان ها در پی گیری و پشتیبانی اجرای طرح شناسایی و هدایت 
استعدادهای برتر )شهاب(«، »تلاش برای الحاق اطلاعات استعدادیابی طرح 
شهاب به اطلاعات مندرج در اطلس اجتماعی کشور و تهیه گزارش های ترکیبی 
مورد نیاز بنیاد ملی نخبگان« و »استخراج داده های مربوط به جامعه مخاطب 
بنیاد که در اختیار وزارت کشور است به منظور برنامه ریزی برای سیاست گذاری 
و برنامه ریزی متناسب با اقتضائات اجتماعی و مناطق« را از دیگر مواردی برشمرد 
که در دستور کار وزارت کشور برای اجرای هرچه بهتر این تفاهم نامه قرار گرفته 

است.
این تفاهم نامه مشتمل بر یک مقدمه و )۹( ماده و در دو نسخه هم ارزش به 

امضای طرفین رسیده و از تاریخ امضا لازم الاجرا خواهد بود.

بر اســاس شــواهد، Mac mini اولین محصول دریافت کننده 
تراشه های سیلیکونی M۲ و Pro M۲ شرکت اپل خواهد بود. 

به گفته یک منبع آگاه، نسخه بعدی مک مینی اپل دارای تراشه های هوشمند 
M۲ و Pro M۲ است.

اخیرا شرکت اپل از جدیدترین مک استودیو خود رونمایی کرده است. مک استودیو 

اولین دستگاه دریافت کننده Ultra M۱ است. این تراشه متشکل از دو پردازنده 
Max M۱ بوده که با یک رابط UltraFusion به هم متصل شده اند. تراشه 
M۲ با اسم رمز J۴۷۳ مبتنی بر تراشه A۱۵ بوده و دارای CPU هشت هسته ای 

M۱ و پردازنده گرافیکی ۱۰ هسته ای است.
همچنین تراشــه Pro M۲ این Mac mini با اسم رمز J۴۷۴ در مقایسه 

با تراشــه Pro M۱ با یک CPU ده هســته ای، دارای چهار و هشت هسته 
عملکردی و یک CPU دوازده هسته ای است. احتمالا مک بوک پرو ۱۳ اینچی و 
مک بوک ایر کاملًا بازطراحی شده هم از تراشه ی M۲ بهره ببرند. به گفته گورمن، 
محصولات اپل از جمله مک بوک پرو ۱۳ اینچی و آی مک اپل نیمه ی اول امسال 

عرضه می شوند.

رئیس پارک علم و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی گفت: فناوری 
باید در بدو تکاپوی علمی در دانشگاه آزاد اسلامی پرورش داده 

شود، تا شاهد رشد و شکوفایی آن در طول دوره زمان باشیم.
محمدجــواد صدری مهر در جریان بازدید از ظرفیت های پژوهشــی و فناوری 
دانشگاه آزاد اسلامی اســتان سمنان با مهدی منصوری سرپرست دانشگاه آزاد 

اسلامی این استان دیدار و در خصوص گسترش فعالیت های فناورانه گفتگو کرد.
وی با بیان اینکه وجود ظرفیت های عظیم دانشگاه آزاد اسلامی در سراسر کشور 
فرصت بی بدیلی برای شناسایی مسائل منطقه ای و پاسخ به نیاز های جامعه فراهم 
کرده است، تصریح کرد: مجموعه پارک علم و فناوری در تلاش است که با ورود 

به مسائل بخش صنعت نقش واحد های دانشگاه آزاد اسلامی در رفع نیاز ها و حل 
مســائل را پررنگ کرده و با کمک به صنایع بومی، در ایجاد رونق اقتصادی هر 
منطقه فعال تر باشد.صدری مهر با تاکید بر اصالت فناوری های برآمده از دانشگاه آزاد 
اسلامی، خاطرنشان کرد: دانشگاه به عنوان پرورش دهنده استعداد های دانشجویی 
رسالت مهمی در ایجاد زمینه برای رشد و شکوفایی فناوری های اصیل دارد.وی 
رسالت دانشگاه آزاد اسلامی در پرورش استعداد ها را بسیار خطیر معرفی کرد و افزود: 
این رسالت ممکن است در پارک های مستقل به دلیل نبود دانشجو و هیئت علمی 
متخصص نتواند مانند دانشگاه آزاد اسلامی محقق شود.رئیس پارک علم و فناوری 
دانشگاه آزاد اسلامی گفت: به دنبال ایجاد خط تولید فناوری با رویکرد حمایت و 

سرمایه گذاری بلندمدت هستیم.وی با تأکید بر اینکه باید فناوری را از ابتدا بپرورانیم 
و شاهد رشد و شکوفایی آن در طول دوره زمان باشیم، افزود: اگر این امر محقق 
شود، آن گاه دانشگاه آزاد اسلامی در مسیر ایجاد محصولات فناورانه و دانش بنیان 
نقش اساسی خود را ایفا خواهد کرد.در این جلسه با حضور علیرضا مرتضایی رئیس 
دبیرخانه هیئت امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان سمنان، محمدکریم سهرابی 
معاون پژوهش و فناوری واحد سمنان، شهاب الدین تسلیمی مدیر اجرایی پارک 
علم و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی، محسن قدس رئیس مرکز رشد دکتر حسابی 
این واحد دانشگاهی در خصوص فرصت های سرمایه گذاری برای ایجاد و گسترش 

فعالیت های فناورانه در سطح استان سمنان بحث و گفتگو شد. 

بنیاد ملی نخبگان و وزارت کشور تفاهم نامه امضا کردند

 اپل، تراشه های
 M۲ و Pro M۲ را برای مک 

مینی جدید در نظر دارد 

ایجاد خط تولید فناوری با رویکرد سرمایه گذاری بلندمدت 

اخبار کوتاه 

ســهام آمازون ۲۰ برابر ارزان تر می شود 
و خرید ســهام این غــول اینترنتی برای 
صرفه تر  مقرون به  روزمره  سرمایه گذاران 
خواهد شــد.  این شــرکت اعلام کرد که 
هیات مدیره آن تقسیم سهام ۲۰ به یک را 
تصویب کرده است که اولین مورد از سال 
۱۹۹۹ تاکنون است و اگر سهامداران آن را در ماه مه تصویب کنند، از اوایل 

ژوئن اجرایی خواهد شد.
آمازون چهارشنبه گذشــته با ارزش ۲۷۸۵ دلار به ازای هر سهم بسته شد. اگر این مورد رخ 
دهد، ارزش سهام آمازون ۱۳۹ دلار در هر سهم خواهد بود.برچسب قیمت جدید، وال استریت را 

هیجان زده می کند زیرا می تواند به یک پایگاه سرمایه گذاری بزرگتر منجر شود.
آمازون همچنین اعلام کرد ۱۰ میلیارد دلار از سهام خود را بازخرید خواهد کرد. چنین حرکتی 
معمولا به افزایش ارزش سهام کمک می کند زیرا به معنای خروج موثر عرضه سهام از بازار است.
این خبر می تواند سهام آمازون را تقویت کند.سهام آمازون در ۱۲ ماه گذشته ۹ درصد کاهش یافته 
و از دیگر نام های بزرگ فناوری عقب مانده است. سهام مایکروسافت در مدت مشابه ۲۳ درصد 
و سهام اپل ۳۵ درصد افزایش یافته است. سهام آلفابت )شرکت مادر گوگل( که اوایل امسال نیز 

تقسیم سهام را اعلام کرد  ۳۱ درصد بالاتر است.

قرار است مک استودیو مدلی ترکیبی بین مک 
مینی و مک پرو باشد. 

گزارشی از هفته گذشته حاکی از آن بود که اپل ممکن 
است روی رایانه جدیدی به نام مک استودیو کار کند. این 
رایانه قرار است نوعی ترکیبی بین مک مینی و مک پرو 
باشد، جایی که انتظار می رود رایانه دارای شکلی شبیه به 
مک مینی باشد، یعنی را یانه ای کوچک و جمع و جور، اما عملکرد بهتری مانند مک پرو ارائه دهد.
برای کسانی که نمی دانند این موضوع چگونه می تواند به نظر برسد، ما به احتمال زیاد می توانیم در 
رویداد آتی اپل  نگاهی اجمالی به آن داشته باشیم، اما قبل تر از این رویداد شرکت اپل یوتیوب بر 
 Ian لوک میانی« جزئیاتی از این رایانه را افشــا کرد. این رایانه با رندرهای ایجاد شــده توسط«
Zelbo. از یک مک مینی بزرگتر به نظر می رسد.این چیز بدی نیست زیرا با قضاوت از روی رندرها، 
همچنان کوچک و جمع و جور به نظر می رسد جایی که می تواند روی میز شما بنشیند بدون اینکه 
 M۱ فضای زیادی اشغال کند. یوتوبر ادعا می کند که از نظر اندازه، اندازه این رایانه تقریباً مشابه
Mac mini فعلی است، اما چهار اینچ بلندتر خواهد بود.رایانه های مک مینی اپل معمولاً به عنوان 
رایانه های استاندارد معرفی می شوند. اگر این مک استودیو واقعاً قدرتمندتر باشد، می تواند به ما نگاهی 
اجمالی بدهد که چگونه اپل می تواند به طور بالقوه به ایده Apple Silicon Mac Pro نزدیک 

شود، که آخرین بار شنیدیم که این موضوع ممکن است تا سال ۲۰۲۳ به تعویق بیفتد.

به تازگی جزئیاتی از گوشــی شــیائومی 
۱۲ اولترا که گفته شــده در نیمه اول سال 

۲۰۲۲ عرضه می شود، منتشر شده است. 
بسیاری از مشخصات شیائومی ۱۲ اولترا در حال حاضر 
در منتشر شده اند و حتی دیروز تصاویری افشا شدند 
که بخش هایی از طراحی این گوشی هوشمند را فاش 
می کرد.بر اساس گزارش جی اس ام آرنا اطلاعات افشا شده جدید، بیشتر در مورد باتری و شارژ 

این گوشی هوشمند مرتبط است. 
این گزارش حاکی از آن است که پرچمدار آتی شیائومی شارژدهی خود را به ۱۲۰ وات محدود 

می کندر و دارای باتری ۴۹۰۰ میلی آمپر ساعتی است.
شیائومی ۱۲ پرو اگرچه از شارژر سریع ۱۲۰ واتی این شرکت پشتیبانی می کند، اما باتری آن 
قدرت کمتری دارد و ۴۶۰۰ میلی آمپر ساعتی است. این ظرفیت شیائومی ۱۲ اولترا قابل توجه و 
کافی به نظر می رسد، اما با ظرفیت باتری کوشی می ۱۱ اولترا که ۵ هزار میلی آمپر ساعتی بود 

اختلاف کمی دارد.
شیائومی دسامبر سال گذشته از سه پرچمدار جدید خود رونمایی کرد، اما وضعیت نسخه اولترا این 
نسخه از گوشی در ابهام قرار داشت. اگرچه هنوز تاریخ رسمی عرضه این گوشی مشخص نشده، 
اما شایعات نشان می دهد که شیائومی قصد دارد آن را در اواخر نیمه دوم سال ۲۰۲۲ رونمایی کند.

۲ SE رندرهای مک استودیو اپل فاش شد کمیاب شدن گوشی های آیفون سهام آمازون ۲0 برابر ارزان تر شدافشای خصوصیاتی جدید از شیائومی ۱۲ اولترا 

موجودی گوشــی های آیفون SE ۲ اپل با 
نزدیک شدن به معرفی جانشین آن کاهش 

یافته است.
انتظار می رود شــرکت اپل، نسل سوم گوشی آیفون 
SE را در این ماه معرفی کند و تحقیقات انجام شده 
توسط iMore نشــان می دهد که آیفون SE ۲ در 
حال خروج از بازار است.گوشی هوشمند آیفون SE ۲ به یک کالای کمیاب تبدیل شده است و 
اکنون در فروشگاه های فیزیکی مختلف اپل، اپراتور ها و نمایندگی های فروش شخص ثالث موجود 
نیست.این دستگاه در سال ۲۰۲۰ با قیمت ۳۹۹ دلار عرضه شد و در حال حاضر ارزان ترین گوشی 
اپل است. این گوشی دارای طراحی شبیه آیفون ۸، صفحه نمایش ۴.۷ اینچی LCD و دوربین 
پشتی ۱۲ مگاپیکسلی است.این دستگاه از Bionic A۱۳ استفاده می کند و در سه پیکربندی 
ذخیره سازی ۶۴ گیگابایتی، ۱۲۸ گیگابایتی و ۲۵۶ گیگابایتی و سه رنگ مشکی، سفید و قرمز 
ارائه شده است. البته تولید مدل ۲۵۶ گیگابایتی سال گذشته، پس از معرفی گوشی های هوشمند 
آیفون ۱۳ متوقف شد. به نظر می رســد که موجودی گوشی هوشمند آیفون SE ۲ در ایالات 
متحده آمریکا، کانادا و بریتانیا شروع به اتمام کرده است و فقط برخی از پیکربندی ها در برخی از 
فروشگاه های شهر های بزرگ ایالات متحده موجود است. فروشگاه های کلیدی در کانادا نیز ظاهراً 
منابع محدودی دارند و بررسی فروشگاه های معروف انگلیس نیز وضعیت مشابهی را نشان می دهد.

سه طرح فناورانه مرتبط با صنعت با 
حضور سورنا ستاری معاون علمی و 
فناوری رییس جمهور در پژوهشکده 
علوم و فناوری انــرژی، آب و محیط 
زیســت دانشــگاه صنعتی شریف 

رونمایی شد. 
در این مراسم همچنین از لایسنس یا بسته های 
دانش فنی شامل مدارک و محاسبات راه اندازی 

واحدهای  پروپیلن و پلی اتیلن رونمایی شد.
این بســته ها با همکاری متخصصان داخلی 

طراحی شــده است که با کمک آنها می توان واحدهای یادشده را در کشور به 
صورت خودکفا راه اندازی کرد.

واحد کاندیشن مانیتورینگ تجهیزات رفت و برگشتی نفت و گاز، طرح فناورانه 
دیگری بود که رونمایی شد. این مجموعه شامل یک سخت افزار و ۲ نرم افزار 
صنعتی است که سخت افزار، داده را از حسگر نصب شده در کمپرسور دریافت و 

برای تحلیل های لازم به نرم افزار ارسال می کند.
سومین طرح فناورانه، پایلوت واحد تصفیه پساب به روش الکترواکسیداسیون 

است که پایلوت آن، قابلیت تصفیه ۲۰ مترمکعب پساب در ساعت را دارد.
در تصفیه پساب های صنعتی ســه روش فیزیکی شیمسایی و بیولوژیکی 
کاربرد دارد اما در پساب های صنعتی از تلفیق روش های الکتریکی و شیمیایی 
استفاده می شود تا ترکیب شیمیایی پساب هایی که با میکروارگانیسم ها امکان 

تجزیه شان وجود ندارد بشکند و به ترکیبات قابل دفع شکسته شود.
این طرح در صنایع شیمیایی، رنگرزی، کاغذ، پلیمر و پتروشیمی قابلیت استفاده 

دارد و با انجام حمایت ها پایلوت نیمه صنعتی آن به اجرا می رسد.

معاون علمی و فناوری رییس جمهور در آیین 
رونمایی از طرح های ملی پژوهشــکده علوم 
و فناوری انرژی، آب و محیط زیســت با بیان 
این که کاربردی شدن پژوهش ها و رفع نیازی از 
اقتصاد، نیاز به اصلاح فرهنگ دارد، گفت: توسعه 
یک مفهوم فرهنگی است و اگر فرهنگ توسعه 
اصلاح شود، بخش های سخت افزار و نرم افزار 

نیز در پی آن اصلاح می شود.
ســتاری افزود: برخلاف گذشته، امروز نقش 
دانشــگاه در صنعت پررنگ اســت. در تمامی 
دانشگاه های معتبر  دنیا نیز عدد قابل توجهی از بودجه دانشگاه ها، از محل ارتباط 
با صنعت تامین می شود. وی ادامه داد: فرهنگ امروز دانشگاه ها با روزهای گذشته 
متفاوت شده است، در حالی که محیط پیرامونی دانشگاه در روزهای نخست، 
ارتباطی با محتوای دانشگاه نداشت، امروز بیش از ۶۰۰ شرکت دانش بنیان و 

خلاق در اطراف دانشگاه صنعتی شریف شکل گرفته است.
رییس بنیاد ملی نخبگان، یکی از اشتباهات سال های قبل را تکیه به بودجه 
دولتی برای توســعه پژوهش های کاربردی و مساله محور دانست و گفت: از 
آن جایی که ساختار دولت، برای پژوهش کاربردی مناسب نیست، مجری گری 
دولت در پژوهش کاربردی و تجاری، نتیجه مطلوبی ندارد و این امر با سرمایه 

گذاری بخش خصوصی ممکن می شود.
ستاری در ادامه این مراسم به محل شرکت طراحی شبیه سازی هوشمند شریف 

رفت و با فعالان فناور این شرکت دانش بنیان به گفت و گو نشست.
این شرکت دانش بنیان در حوزه تجهیزات هوشمند، رصد و تحلیل بازارهای 

مالی و پایش فعالیت می کند.

شرکت فضایی آسترا در ماه قبل یک 
پرتاب ناموفق را پشت سر گذاشت 
که اخیرا علت این شکست فاش شده 

است. 
آســترا، شــرکت پرتاب فضایی خصوصی 
آمریکایی، جزئیاتی را ارائه کرده اســت که در 
جریان پرتاب ۱۰ فوریه خود چه اشتباهی رخ داده 
است، که شرکت موفق به حمل چهار ماهواره به 
مدار نشد و در نتیجه این موضوع باعث از دست 
دادن ماهواره ها شد. پرتاب با وسیله نقلیه پرتاب 

آسترا از کیپ کاناورال در فلوریدا انجام شد.
در آن زمان، پرتابگر چند دقیقه پس از بلند شــدن در حال چرخش مشاهده 
شــد که در نهایت نتوانست به مدار برســد. آسترا گفته بود که پس از بررسی 
این موضوع، جزئیاتی در مورد اشتباهات پیش آمده ارائه خواهد کرد. آن زمان 
بالاخره فرا رسید، شرکت در یک پست وبلاگ جدید توضیح داد که یک مشکل 
الکتریکی و مشــکل نرم افزاری در نهایت مقصر هستند، که یکی از آن ها را 

می توان به »خطا در نقشه مهندسی مهار برق« ردیابی کرد.
آسترا توضیح می دهد که این مشکل در مرحله جداسازی مرحله بالایی پرتاب 
رخ داده است، به طوری که نوعی مشکل یا ناهنجاری مانع از تکمیل ماموریت 
در مرحله بالایی می شود. قرار بود محفظه محموله قبل از شروع احتراق مرحله 
بالایی کاملًا مستقر شود. اگرچه این اتفاق نیفتاد، زیرا پنج مکانیسم جداسازی 

برای این پرتاب به ترتیب اشتباهی درگیر شده بودند.
آن تغییر غیرمنتظره در ترتیب مکانیسم های جداسازی باعث حرکتی شد که 
منجر به »قطع اتصال« شد و از شلیک مکانیزم جداسازی نهایی آنطور که قرار 

بود جلوگیری کرد. از آنجایی که این مکانیسم 
شکســت خورد، فیرینگ محموله قادر به جدا 

شدن کامل قبل از احتراق مرحله فوقانی نبود.
این تنها مشکل نبود، اما آسترا همچنین فاش 
کرد که یک مشکل نرم افزاری مانع از کارکرد 
 Thrust Vector Control سیســتم
شده است. از آنجایی که مرحله بالایی قادر به 
استفاده از این سیســتم نبود، پس از شکست 
مرحله جداســازی شــروع به غلتیدن کرد و 
سرنوشت ماموریت را رقم زد. پرتاب موفق نشد 
ماهواره های کوچک را به مدار برساند و در نتیجه هر چهار ماهواره از بین رفتند. 
این یک نتیجه ناخوشایند برای اولین راه اندازی محموله مشتری بزرگ آسترا 
بود، اما کشف خطای ترسیم و همچنین مشکل نرم افزاری ممکن است مانع از 
شکست راه اندازی های بعدی در آینده شود. آسترا به عنوان بخشی از اعلامیه 
خود توضیح داد که با یافتن این خطا، توانسته هم بخش ترسیم را برطرف کند و 
هم مهار هایی را که قبلا ساخته شده است، تنظیم می کند. فراتر از آن، شکست 
ماموریت باعث شده است تا شرکت آزمایش جدیدی را به خط لوله خود اضافه 
کند که به آن کمک می کند تا از هرگونه مشکل مشابه قبل از ماموریت های 

آینده اطلاع پیدا کند.
در مورد مشکل نرم افزاری، این شرکت می گوید که مجموعه خود را »بسیار 
قوی تر« کرده است. با وجود این مشکلات، آسترا فاش کرد که در حال آماده 
شدن برای ماموریت بعدی خود، LV۰۰۰۹ است. اگرچه جزئیات زیادی در مورد 
این پرتاب آینده ارائه نشده است، اما برخی از اطلاعات در یک سند FCC ظاهر 

شده اند، از جمله اینکه این ماموریت از آلاسکا آغاز خواهد شد.

 رونمایی از سه طرح فناورانه مرتبط 
با صنعت در دانشگاه صنعتی شریف

 دلیل شکست  پرتاب  های 
شرکت رقیب اسپیس ایکس فاش شد 
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